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Веде засідання Голова Комітету НАТАЛУХА Д.А. 

 

КУБІВ С.І. Слава Україні! Я підключений. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Героям слава! Ще раз дякую, що у всіх вийшло так оперативно 

зібратися, колеги. І приношу свої вибачення за такий сумбур. Я, чесно кажучи, сам не 

очікував, що сьогодні доведеться збирати комітет. І, що взагалі для цього потрібно буде 

збирати комітет, але є як є. І тому дякую, що всі знайшли таку можливість і за розуміння. 

Чому зібралися і чому питання, друзі? Регламент 2024/792 ЄС про створення  

Ukraine  Facility, там передбачає створення Інвестиційного фонду для України. Це так 

званий Ukrainian Investment Framework, який має допомагати Україні мобілізувати 

інвестиції покращувати доступ до фінансової допомоги, а по факту буде контролювати 

розподіл оцих … (Не чути) instruments. Тобто тих інструментів, фінансових, які 

передбачені цим Ukraine  Facility. У них за регламентом передбачено, що Європейська 

комісія користуватиметься підтримкою Наглядової Ради. І відповідно до складу цієї ради, 

окрім представників комісії країн ЄС, увійдуть ще представники органів влади від 

України. 

У нас є порозуміння, що представниками від влади будуть в тому числі 

представники від Верховної Ради України, зокрема від нашого комітету. 

Відповідно надійшов лист від Катерини Матернової – голови представництва ЄС в 

Україні до Голови Верховної Ради України з проханням делегувати від Верховної Ради 

України, власне, ось такого представника. І за усним дорученням Голови Верховної Ради 

України ми збираємо комітет щодо такого процесу. 

Тому я пропонував би затвердити порядок денний цього комітету, який, власне, 

складається з цього одного питання щодо визначення спостерігача від Верховної Ради 

України до Наглядової Ради Інвестиційного фонду для України  Ukrainian Investment 

Framework.  

Якщо немає, колеги, заперечень по порядку денному, прошу тоді проголосувати 

саме за порядок денний. 

Буймістер. 

Кисилевський. 



 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. Кицак – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Марчук.  

 

МАРЧУК І.П. За – Марчук. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан.  

Лічман. 

 

ЛІЧМАН Г.В. За. Лічман – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Мовчан. Олексія Васильовича немає. 

Магомедов. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. Магомедов – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Маріковський. 

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.  

Вибачте.  

Тарута. 

Шевченко.  



Рущишин. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Я – за. Я тут. Что вы так быстренько? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це не заплановано було, Євгеній Володимирович. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Я тут. Я все чую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Радий чути вас. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. У нас МММ є в комітеті: Мовчан, Маріковський і Магомедов. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І. За.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шевченко – за.  

Янченко.   

Дякую. 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Ви за чи ні? Вибачте, будь ласка. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу? 

 

ШЕСТОПАЛОВА В.П. Ви не проголосували. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я – за, так само. Я – за. 

Так, колеги, чудово. У нас є кворум. У нас є 9 – за. Рішення по порядку денному 

прийнято. 

10 – за, пише мені секретаріат. Дякую дуже.  Нікого не забув, усі, хто присутні? Ні. 

Начебто так. 

Колеги, я вже певний час займаюся цією проблематикою – формування Ukraine 

Facility. І ви так само ласкаво долучалися у якості … 

 



КУБІВ С.І. Пане голово! 

Пане голово, є пропозиція висунути Наталуху Дмитра. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Степан Іванович. 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  І зекономити час. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Я зрозумів.  

Тоді, немає питань. Колеги, чи будуть альтернативні пропозиції, заперечення, 

зауваження чи побажання? 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В.  В мене побажання і питання. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, будь ласка. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Я, по-перше, хочу зрозуміти, що ви там будете робити? Для того, 

щоб просто бути формально або якісь цілі є? 

І по-друге, а не можна ліцензії на спирт у них там взяти? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Євгеній Володимирович! 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Мені здається, треба, щоб ліцензії ці фонди видавали, а не 

Гетманцев зі своєю бандою. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дивіться, по другому питанню. Я не думаю, якби… 

А по першому. Я вам скажу відверто поки у мене немає розуміння конкретного 

функціоналу цього ІФУ, але з дискусії з європарламентарями і з представниками 

Європейської комісії виглядає так, що її задача буде контролювати виконання нашим 

урядом своїх зобов'язань, взятих по Ukraine Facility. Тобто по розподілу коштів, які 

надходять від європейців і по реалізації програм, які за рахунок цих коштів будуть 

фінансуватися. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. Так для чого кошти нам давати, якщо у нас спиртова галузь  в 

тіні повністю? Для чого? 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Для того, щоб ми з вами із тіні виводили. 

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. (Не чути) …написати на Гетманцева в Європейський Союз 

донарам лист і сказати: грошей не давайте, поки не відкриють ринок, бо там – бандитизм. 

 

КУБІВ С.І. Пане голово, два слова можна? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, Степан Іванович, будь ласка. 

 

КУБІВ С.І. Шановні колеги, це дуже важливо, бо це питання посилення прозорості 

і контролю використання грошей. І те, що говорить пан Євген, воно буде дійсно посилено. 

Я би попросив… Це важливо. Це йде  питання довіри контролю коштів Європейського 

Союзу і не тільки, будуть ще інші фонди, за використанням. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Справді, я вам скажу друзі так, що спочатку там  не передбачалося участі 

Верховної Ради, чесно скажу, в якій-небудь формі в цьому процесі. Але спільними 

зусиллями з нашими колегами з Європарламенту вдалося все ж таки досягнути 

порозуміння того, що правильно буде, якщо парламент буде долучений до реалізації цієї 

програми і головне – до контролю над її реалізацією. Тому я теж вважаю, що це підсилить 

і Верховну Раду, і нашу інституційну спроможність в цілому.  

 

ЛІЧМАН Г.В.   Пане голово, а можна …(Не чути), будь ласка? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Будь ласка, Ганна Василівна. 

 

ЛІЧМАН Г.В.  Прохання – держати нас в курсі подій і інформувати, бо ми вас 

делегуємо і хотіли б, все ж таки, щоб ви були  нашими очима і вухами і давали нам 

інформацію актуальну перед тим, якщо можна. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ганна Василівна, під стенограму обіцяю в присутності всіх колег, 

звісно, це робити. Сподіваюся, що робив так до цього. Якщо ні, буду робити краще. 

 

ЛІЧМАН Г.В.  Дякую. 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, чи є якісь ще зауваження, ремарки, пропозиції?  

 

ГОЛОСИ ІЗ ЗАЛУ. Давайте голосувати вже. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Супер. 

Колеги, я тоді прошу проголосувати наступне рішення. 

Звучить воно наступним чином, шановні колеги: За результатами обговорення 

пропоную ухвалити рішення рекомендувати визначити спостерігачем від Верховної Ради 

України до Наглядової Ради Інвестиційного фонду для України голову Комітету 

Верховної Ради України з питань економічного розвитку Наталуху Дмитра Андрійовича. 

Ось така пропозиція. Відповідно ставлю цю пропозицію на голосування. Прошу 

голосувати. 

Буймістер. 

Кисилевський. 

 

КИСИЛЕВСЬКИЙ Д.Д. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кицак. 

 

КИЦАК Б.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колтунович.  

Кубів. 

 

КУБІВ С.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лічман. 

 

ЛІЧМАН Г.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Магомедов. 

 

МАГОМЕДОВ М.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 



Маріковський. Маріковський! 

Марчук.  

 

МАРІКОВСЬКИЙ О.В. Маріковський – за. 

 

МАРЧУК І.П.  Марчук – за, але з однією вимогою, Дмитро Андрійович. Щоб під 

лагідним сонцем Європи ви не забули про своїх шановних колег з комітету. За!    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ви хочете фізично гуляти по …(Не чути), Ігор Петрович. Я 

зрозумів. Добре. Дякую. 

 Мовчан.  

  

МАРЧУК. Все? Вже можна відключатися? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мовчан.  

Наталуха – за  

Рущишин. 

 

РУЩИШИН Я.І. За.    

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарута. 

Шевченко.  

 

ШЕВЧЕНКО Є.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Янченко. 

Дякую, колеги. Є у нас? Так, Вікторія Павлівна? 

 

ШЕСТОПАЛОВА. Десять. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Десять. 

Дуже дякую всім. Ще раз перепрошую за таку спонтанність і дякую всім за те, що 

увійшли в положення, колеги, і приділили цьому час. 

Дякую за довіру. Буду виправдовувати. Ще раз дякую.  

Гарного дня всім! 


